

HKICPA Accounting in Action 2025/26
Accounting and Business Management Online Quiz Competition 2026

Details

1. Target Participants

This competition is primarily designed for **Secondary 4 and 5 students**.

2. Rules & Format

- **Platform & Participation:** The quiz will be held online. There is no limit to the number of participants from each school.
- **Language:** All questions will be presented in both Chinese **AND** English. Participants must select their preferred language at the start. Once chosen, the language cannot be changed, and re-login is not permitted.
- **Registration:** Each participant is allowed to join **only one category** (Basic or Advanced) and submit a single application. Multiple submissions will result in only the first being considered valid; all others will be void.
- **Level Selection:** Students are free to choose the category that best matches their knowledge and ability.
- **Competition Period:** Participants may take the quiz at any time between **17 April 2026 (Friday) and 3 May 2026 (Sunday)**. Access will be provided via a unique link sent to their registered email address.
- **Quiz Completion:** Participants may exit the competition website once they have submitted their quiz.

3. Competition Categories:

Category	Description	Time Limit
Basic Level	50 multiple-choice questions on foundational knowledge.	45 minutes
Advanced Level	50 multiple-choice questions including scenario-based questions at an advanced level.	45 minutes

Scoring: Winners will be determined by the highest number of correct answers, with completion time used as a tie-breaker.

4. Awards

- **School Award:** The top 10 schools with the highest student participation rates will receive

with the “**School Participation Powerhouse Award**” and a certificate. If the participation rates are the same, the average score and time spent on answering questions will determine the winning schools.

- **Certificates:** All participating students will receive a certificate of appreciation.
- **Individual awards (Per Category):** Champion, First runner-up, Second runner-up, and five Merit Awards. Winners are determined by accuracy and speed.
- **Exclusive Opportunity:** Top-performing individuals will be invited to a Job Shadowing Programme in July-August 2026, offering firsthand insight into the roles and responsibilities of an accountant via close observation of a professional.
- **Results Announcement:** Award results will be announced in June 2026.

5. Application Process

The Teacher-in-charge must complete the online registration by **14 April 2026 (Tuesday)**. A confirmation email will be sent upon successful submission. If schools fail to submit the online registration, students’ scores will not be counted even if they complete the quiz.

6. Enquiries

For enquiries, please contact Mr. Mathieu Guan (Tel: 2287 7012) or Ms. Cindy Li (Tel: 2287 7236) of the HKICPA or via email at amcc@hkipa.org.hk.

7. Remarks

7.1 The organizer, HKICPA reserves the right to amend the terms, conditions, competition topics and rules at any time. The most updated version shall prevail.

7.2 In case of any dispute, the decision of the organizer is final and binding.

「會計體驗學習活動系列」2025/26
會計及商業管理網上問答比賽 2026

詳情

1. 對象

本比賽主要為中四及中五學生而設。

2. 規則

- **比賽形式**：以網上形式進行，每校參賽人數不限。
- **語言選擇**：比賽提供中文和英文題目供學生選擇，學生選定語言後，將不能更改比賽語言或重新登入。
- **登記方式**：每名參加者只可參加一個組別比賽（基礎組或進階組）及遞交參賽申請一次。如有參加者遞交多於一次申請，則只有其首次遞交之申請被視為有效，其餘申請將作廢。
- **組別選擇**：比賽設有基礎組及進階組，學生可按個人能力選擇級別作賽。
- **比賽時段**：參賽學生須於 **2026年4月17日（星期五），至5月3日（星期日）期間**，以註冊學生電郵登入比賽網站作賽。（比賽網址將連同確認函電郵送出）
- 參賽學生完成比賽後，可隨時登出網站。

3. 比賽組別

組別	描述	時限
基礎組	50 條涵蓋基礎知識的選擇題	45 分鐘
進階組	50 條包括情景題在內的進階選擇題	45 分鐘

評分：優勝者將按答對題數最多為準則，若答對題數相同，則以完成時間較短者為勝。

4. 獎勵

- 學生參與率最高的首 10 間學校將獲得「最積極參與學校獎」；若參與率相同，則比較平均得分和答題時間，以定出得獎學校。
- 每名學生將獲發紀念獎狀。
- 基礎組及進階組均設有個人獎，包括冠、亞、季軍及 5 名優異獎。以準確度最高及答題時間最短為勝出準則。
- 勝出同學將有機會參與 2026 年 7 月-8 月期間進行的「工作影子體驗」(Job Shadowing)

- 計劃，在會計師事務所或公司執業體驗會計師工作。
- 比賽結果將於 2026 年 6 月公布。

5. 報名方法

學校須於 **2026 年 4 月 14 日(星期二)或之前**完成網上報名。成功提交後將收到確認電郵。如學校未有報名，即使學生登入網站作賽，學生的成績將不獲受理。

6. 查詢

如有任何查詢，請聯絡香港會計師公會關先生（電話：2287 7012）或李小姐（電話：2287 7236）或透過電郵 amcc@hkiipa.org.hk 聯絡。

7. 備註

- 7.1 主辦機構保留隨時修改條款、細則、比賽題目及規則的權利。以最新版本為準。
 - 7.2 如有任何爭議，主辦機構保留最終決定權。
-